
Protokół Nr XI/2004
z obrad Rady Miasta Radziejów

odbytych w dniu 3 lutego 2004 roku

Obrady rozpoczęto o godzinie 11-tej.

Proponowany porządek obrad:

1. Sprawy organizacyjne:

a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum,

b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,

c) przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Rady.

2. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta.

3. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miasta.

4. Uchwalenie budżetu Miasta na 2004 rok.

5. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

6. Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Miasta Radziejów na 2004 rok.

7. Podjęcie uchwał.

8. Składanie wniosków i interpelacji przez Radnych.

9. Wolne wnioski i zakończenie obrad.

Ad. 1 Sprawy organizacyjne

- XI obradom Rady Miasta Radziejów przewodniczył Pan Marek Pawlak  - Przewodniczący

   Rady Miasta,

- Przewodniczący Rady powitał Radnych i zaproszonych gości przybyłych na obrady,

- Przewodniczący stwierdził quorum – informując, że w obradach uczestniczy 14 Radnych 

 (nieobecny był Radny Paweł Czarnecki),  

- po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący zgłosił wniosek o włączeniu do pktu 7

  dodatkowego projektu uchwały Nr XI/85/2004 w sprawie zmiany uchwał Rady Miasta.

   Przedmiotowa zmiana ma na celu uszczegółowienie podstawy  wypłaty diet dla Radnych             

   i członków Komisji oraz ryczałtu Przewodniczącego RM. Obecnie w przepisach funkcjonują 



  dwa określenia a mianowicie „ minimalne i najniższe miesięczne wynagrodzenie 

  pracowników” co powoduje brak spójności przepisów z podstawą wypłaty wspomnianych   

   należności.

   Wniosek Przewodniczącego przyjęto jednogłośnie.

   Po wprowadzeniu zmiany do pktu 7 – porządek obrad XI sesji przyjęto jednogłośnie;

-  Sekretarzem  sesji  został Radny  Jan Trzeciak,;

-  protokół  Nr X/2004  z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 2 Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta

Burmistrz Miasta poinformował Radnych o istotnych działaniach podjętych w okresie między

sesjami Rady. W dniu 30 grudnia 2003 roku została podjęta decyzja o umorzeniu Powiatowemu

Urzędowi  Pracy  zaległości  z  tytułu  najmu  lokalu.  Decyzja  ta  została  podjęta  po  uzyskaniu

pozytywnej opinii Członków Komisji rewizyjnej i budżetu, finansów i porządku prawnego.

W ostatnim okresie wznowiono temat gazyfikacji Miasta.   

Ostatecznie  przyjęto  ofertę  Pomorskiej  Spółki  Gazowniczej  –  Rejon  Włocławek.  Firma  ta

realizowała inwestycję w Brześciu.

Według wstępnych prognoz koszty ogrzewania mogą być obniżone nawet do 25 %.

Plan gazyfikacji Miasta zakłada w pierwszym etapie podłączenie gazu do kotłowni osiedlowej

przy ulicy Objezdnej. Będzie to miało istotne znaczenie zarówno dla Spółdzielni Mieszkaniowej

i MPGK, a także dla samych lokatorów. Dalsze etapy tej inwestycji przewidują podłączenie

kotłowni przy szpitalu i domów jednorodzinnych na osiedlu „Brudziczyn”. 

Zdaniem wykonawcy zadanie to jest  realne do wykonania.  Mieszkańcy Miasta wykazują duże

zainteresowanie  tym przedsięwzięciem.  Trzeba  mieć  jednak  świadomość,  że  Miasto  osiągnie

pierwsze zyski dopiero po 2 latach, kiedy liczba odbiorców gazu będzie dostatecznie duża.

Sprawozdanie  w zakresie podjętych przez Burmistrza zarządzeń stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 3 Sprawozdania z pracy Komisji Rady

Przewodniczący Rady Miasta – Pan Marek Pawlak poinformował Radnych:

 realizacji  wniosku   młodzieży  dotyczącego  wyznaczenia  terenu  do  jazdy  na  rolkach,

inicjatywa młodzieży rozwija się, przydzielono im teren na stadionie – dotychczasowe boisko

do gry w piłkę siatkową.

Jest to teren ogrodzony, nadzorowany przez pracownika Urzędu. Młodzi sportowy otworzyli dla

swoich potrzeb konto bankowe, na które wpłacane są pozyskiwane od sponsorów pieniądze. 

Miasto  przekaże  pewne  środki  z  wpływów  uzyskanych  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów

alkoholowych. Jest to inicjatywa godna poparcia;

 Przewodniczący  udzielił  odpowiedzi  Radnej  p.  K.  Staszyńskiej  w  przedmiocie

funkcjonowania Rady Społecznej SP ZOZ: organ ten jest powoływany przez Radę Powiatu,

w skład  Rady wchodzi  7  radnych  z  terenu  powiatu.  W obecnej  Radzie  Miasto  nie  ma

swojego przedstawiciela;

 Przewodniczący odczytał wniosek Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia przez Miasto

pożyczki   w  wysokości  200.000,-  złotych  na  realizację  zadania  celowego  tj.

termomodernizację   budynku  administracyjnego  –  wymianę  otworów  okiennych.

Przedmiotowe  zadania  będzie  realizowane  wspólnie  ze  Starostwem Powiatowym. Miasto

zobowiązało się do zabezpieczenia środków w wysokości 45 %. Przed przystąpieniem do

realizacji tego zadania Rada będzie zobowiązana do podjęcia stosownej uchwały.

W  dalszej  części  pktu  3  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  Rady  złożyli  krótkie

sprawozdania z działalności Komisji w okresie od ostatniej sesji:

p. Radny Lesław Kurant  - Przewodniczący Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego

złożył pisemne sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu.

p.  Radny  Jan  Bartz  –  Przewodniczący  Komisji  budownictwa  i  gospodarki  komunalnej

poinformował Radę, że w m-cu styczniu Komisja odbyła dwa posiedzenia, przedmiotem których

były następujące tematy:

- zaopiniowanie projektu budżetu Miasta na 2004 rok,
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- opracowanie planu pracy Komisji na 2004 rok,

- przyjęcie zakresu remontów kapitalnych ulic realizowanych w 2004 roku:

Członkowie komisji jednogłośnie wypowiedzieli się, że w roku bieżących należy przyjąć do

planu remontu następujące ulice:

 ulica Łokietka  (bez parkingu)

 ulica Średnia

 łuk ulicy Polnej – obok przedszkola,

        natomiast w ramach remontów cząstkowych należy remontować wszystkie nawierzchnie 

        ulic w zależności od najpilniejszych potrzeb. Zdaniem Komisji należałoby:

 dokończyć budowę parkingu przy Urzędzie

 wybudować 80 m odcinek ulicy – za apteką

 oraz wyremontować jedną z ulic na osiedlu Becińskiego – mieszkańcy zobowiązali się do

zakupienia  piasku,  natomiast  Urząd  przekazałby  pracowników  i  materiał  (trylinka).

Komisja zobowiązała Kierownika Referatu GKM do wystosowania pism:

- do Telekomunikacji w związku z licznymi uszkodzeniami  studzienek i chodników, które 

        nastąpiły w czasie prowadzonych prac

- oraz do Starostwa Powiatowego w sprawie szczegółowego oznakowania ulicy Dolnej;

p. Radna Bożena Bogacz – Zastępca Przewodniczącego Komisji rewizyjnej  przekazała Radzie,

że w ostatnim okresie objętym sprawozdaniem Komisja odbyła jedno posiedzenie,  na którym

opracowano plan pracy na 2004 rok. Radna odczytała założenia planu Komisji rewizyjnej (plan

pracy stanowi załącznik do protokołu).

p. Radny Remigiusz Koźmiński  - Przewodniczący Komisji zdrowia, oświaty, kultury i spraw

socjalnych poinformował, że Komisja odbyła tylko wspólne posiedzenie z  Członkami innych

Komisji, na którym analizowano założenia budżetowe na rok bieżący.
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Ad. 4 Uchwalenie budżetu Miasta na 2004 rok

Przewodniczący Rady – odczytał Uchwałę Nr 22/2004 Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia

6 stycznia 2004 roku w sprawie opinii budżetu Miasta na 2004 rok.  Założenia planu finansowego

Miasta  na  rok  bieżący  uzyskały  pozytywną  opinię  Zespołu  orzekającego  RIO  (Uchwała  Nr

22/2004 stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący potwierdził, że w m-u styczniu wszystkie komisje analizowały budżet.

Opinię Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego odczytał Radny Lesław Kurat.

Przedmiotowa opinia stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta odczytał projekt uchwały Nr XI/81/2004 w sprawie uchwalenia

budżetu Miasta na 2004 rok i otworzył dyskusję w tym temacie:

- p.  Radny  Waldemar  Juszczyński   -  uznał,  że  stanowisko  przedstawione  przez

Przewodniczącego Komisji budżetu, finansów i porządku prawnego jest zbyt ogólnikowe.

Radny nie podziela tego stanowiska. Założenia planu wskazują na trudności finansowe Miasta.

Budżet jest nierealny do wykonania. Największe zagrożenie występuje w dziale kultura i sport.

Radny  zgłosił  na  posiedzeniu  komisji  wniosek  o  obniżenie  kosztów  utrzymania  Rady,

gdzie pomimo mniejszej liczby Radnych, koszty są wyższe – wniosek nie został uwzględniony.

Radny  nie  ukrywa  swych  obaw  związanych  z  wydawaniem  biuletynu.  Dlaczego  ma  się  to

odbywać pod szyldem biblioteki ? Czy zamierzenie to jest realne do wykonania?

Radny poruszył jeszcze sprawy:

- wysokości kosztów utrzymania Zespołu (SZEAPO), które według wcześniejszych zapewnień

miały być niższe,

- utworzenia  stanowiska  pełnomocnika  ds.  kultury  i  sportu;  Radny  poprosił  o  bliższe

przedstawienie pracownika, jakie ma doświadczenie zawodowe w działalności kulturalnej,

czy będzie posiadał uprawnienia nadzorcze nad dyrektorami placówek,

- planowanej termomodernizacji w budynku administracyjnym –dlaczego zostaliśmy 

        zobowiązani do zabezpieczenia środków w wysokości 45 % skoro jesteśmy 
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        współwłaścicielami znacznie mniejszej części, czy takim działaniem robimy „prezent”,

        a jeżeli tak to komu,  

- zdaniem Radnego w budżecie jest zaplanowana zbyt wysoka rezerwa, część środków 

      powinna być przeznaczona na działalność kulturalną i sportową. Z klubu sportowego 

      odeszło w ostatnim czasie wielu zawodników, jaka przyszłość czeka miejscowy sport ?

Przewodniczący  Rady   stwierdził,  że  Radny  nie  przedstawił  w  swej  wypowiedzi  żadnego

konkretnego wniosku w sprawie tegorocznego budżetu.

p. Radny W. Juszczyński – skonkretyzował swoje wnioski:

- obniżyć koszty utrzymania Rady o kwotę 5.000 złotych,

- ograniczyć ilość posiedzeń Komisji,

- z  środków  przeznaczonych  na  ryczałt  Przewodniczącego  Rady,  realizować  rachunki  za

używanie telefonu komórkowego,

- nie podejmować decyzji w zakresie wydawania biuletynu, Miasta nie stać na takie wydatki,

a działalność wydawnicza ograniczy się do propagandy sukcesu,

- środki przeznaczone na utworzenie stanowiska pełnomocnika ds. kultury i sportu przeznaczyć

bezpośrednio  tym jednostkom,  dyrektorzy  wiedzą  najlepiej  jak  pokierować  działalnością

placówki, nie muszą mieć nad sobą nadzorcy w osobie pełnomocnika,

- zmniejszyć  rezerwę  budżetową  z  kwoty  50.000  do  30.000  złotych,  a  wygospodarowane

środki przeznaczyć na działalność kulturalną.

Radny podkreślił, że powyższe wnioski zgłosił na posiedzeniu Komisji, jednak nie zostały one

uwzględnione.

p. Radny L. Kurant – oświadczył, że jest zaskoczony wnioskami Radnego Juszczyńskiego.

Na posiedzeniu Komisji w czasie prowadzonej dyskusji Radny nie zgłosił tych wniosków.

Radny ma  prawo  do  zgłoszenia  wniosków jednak  ich  zakres  jest  bardzo  szeroki  i  wymaga

szczegółowej analizy.

p. Radny W. Juszczyński –powiedział, że na posiedzeniu Komisji był obecny Przewodniczący

Rady i Sekretarz, którzy mogą potwierdzić, że Rady poruszał sprawę ograniczenia środków na

utrzymanie Rady.
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Przewodniczący  Rady –  uważa,  że  Radny  w  dalszym  ciągu  nie  przedstawił  żadnego

konkretnego wniosku, są to tyko żądania nie potwierdzone propozycjami zmian.

Przewodniczący ustosunkował się do niektórych spraw poruszonych przez Radnego;

Idea powołania pełnomocnika ds. kultury miała na celu zapewnienie właściwego wydatkowania

środków  przeznaczanych  na  tę  działalność  z  budżetu  Miasta.  Jest  to  funkcja  o  charakterze

koordynującym. W przyszłości do wspólnego działania zostaną zaproszone również placówki

oświatowe miejskie i powiatowe.

 Pełnomocnik jest osobą, którą Przewodniczący zna osobiście i uważa, że z jego doświadczeniem 

 na pewno podejmie działania i spełni oczekiwania władz. Na efekty jego pracy trzeba trochę 

 poczekać.  Nie  można na samym początku poddawać  krytyce kogoś,  komu nie dano szansy

wykazania  się  swoją  pracą.  Podobna  sytuacja  miała  miejsce  przy  powołaniu  koordynatora

ds. oświaty. Z perspektywy czasu już wiadomo, że wybór był trafny.

Pomysł wydawania biuletynu informacyjnego ma na celu przekazywanie mieszkańcom Miasta

bieżących informacji o podejmowanych działaniach przez  władze miejskie. Biuletyn będzie miał

inny kształt niż ostatnia faza wydawanej poprzednio „Kroniki Radziejowa”.

Przewodniczący wyjaśnił Radnemu, że telefon komórkowy, którym się posługuje  jest własnością

Miasta.  Dziś  taka forma komunikowania  się  jest  już  standardem, bez  którego praktycznie nie

można  funkcjonować.  Charakter  pracy  przewodniczącego  wymaga  częstych  kontaktów

z Burmistrzem, kierownikami jednostek czy Radnymi. Telefon nie jest wykorzystywany do celów

prywatnych, a prowadzone rozmowy ograniczają się do niezbędnych kontaktów służbowych.

Uwaga  Radnego  dot.  ograniczenia  ilości  posiedzeń  Rady  i  Komisji  ma  już  swoje  odbicie

w planach pracy poszczególnych organów. 

Zaplanowane w budżecie środki na pokrycie kosztów funkcjonowania  Rady nie są zawyżone,

ustalone są w minimalnych granicach potrzeb.

Szkoda, że w planie finansowym nie zarezerwowano środków na szkolenia dla Radnych. Jest

składanych coraz więcej  ofert  szkoleniowych.  Jednak są to  usługi  bardzo drogie.  Stąd należy

przyjąć formę samokształcenia. Radni muszą sobie radzić we własnym zakresie.  Nie wyklucza to

jednak  korzystania  w  pewnych  sytuacjach  z   uczestnictwa   w  organizowanych  kursach

i szkoleniach. Wnioskowanie o zmniejszenie rezerwy budżetowej już na samym początku roku

finansowego nie jest właściwe. 
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RIO  nie  wniosła  żadnych  uwag  do  założeń  naszego  budżetu  w  tym  zakresie.

Zaplanowaną  wysokość  rezerwy budżetowej  należy  utrzymać,  ponieważ  w  ciągu  roku  mogą

wystąpić niezaplanowane potrzeby, które będzie można zrealizować właśnie z tej rezerwy.

Środki budżetowe dla jednostek kultury nie powinny być jedynym źródłem pokrywania kosztów

ich działalności. Dyrektorzy muszą podejmować próby pozyskiwania dodatkowych środków.

Zaplanowana dotacja dla Klubu Stary w wysokości 72.000 złotych  w 100 % pokrywa koszty

działalności klubu. Nie wystarczy jednak na pokrycie diet dla zawodników. Stosowana dotychczas

forma wypłacania diet  z  otrzymywanej dotacji  budżetowej jest  niedopuszczalna.  Jeżeli  Zarząd

Klubu  znajdzie dodatkowe środki może z nich wypłacać diety.

Pełnomocnik dokonał rozeznania w zakresie potrzeb i potwierdził, że dotacja powinna wystarczyć

na  podstawową  działalność.  Dodatkowe  środki  trzeba  będzie  wypracować  własnymi  siłami

działaczy klubowych.

Powołanie SZEAPO było przysłowiowym strzałem w „10”. Już po kilku miesiącach będzie można

się  przekonać,  że  koszty  utrzymania  tej  jednostki  będą  mniejsze  niż   dotychczasowe  koszty

administracyjne pokrywane przez poszczególne jednostki.

Skarbnik  Miasta  –  zapytała  Radnego  na  jakiej  podstawie  doszedł  do  wniosku,  że  koszty

utrzymania Zespołu będą wysokie.  Same wydatki  na wynagrodzenia pracowników Zespołu są

niższe niż  w rozbiciu na jednostki za rok poprzedni W 2003 roku były zatrudnione trzy główne

księgowe  w  placówkach  oświatowych  –  teraz  tylko  jedna.  Czy wypłacanie  jednego  dodatku

funkcyjnego zamiast trzech, nie jest oszczędnością. Obawy Radnego są bezzasadne.

p.  Radna K. Staszyńska  – oświadczyła,  że  nie zgadza się  ze  wszystkimi uwagami Radnego

Juszczyńskiego. Dlaczego Radny nie zażądał zapisania swoich spostrzeżeń dotyczących budżetu

w protokole Komisji.

Sprawa rezerwy budżetowej nie powinna podlegać żadnej dyskusji, w każdym planie finansowym

jest ona przewidywana. Radna ma pewne wątpliwości dotyczące działalności sportowej.

Członkowie Startu nie są zawodnikami zawodowymi, dlaczego więc wypłacano im diety.

Radna nie jest również całkowicie przekonana do decyzji w sprawie powołania Pełnomocnika

ds. kultury. Czas pokaże na ile była to właściwa decyzja.
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Zdaniem  Radnej  stosowana  ostatnio  praktyka  odbywania  wspólnych  posiedzeń  Komisji  nie

zawsze daje dobre rezultaty. Są tematy – istotne dla funkcjonowania samorządu, które powinny

być szczegółowo omówione na posiedzeniu. Wspólne posiedzenia nie dają takiej możliwości.

Sprawa  wydawania  biuletynu nie  jest  też  do  końca  zrozumiała.  Na  początku  kadencji  wielu

Radnych  krytykowało  poprzednią  gazetę,  teraz  podejmuje  się  podobne  działanie.  Biuletyn

powinien być wydawany co jakiś czas, a nie raz w miesiącu. Włączenie wydawania biuletynu do

działalności biblioteki też budzi zastrzeżenia. Czy Pełnomocnik zauważył np. że w placówce tej

przecieka dach, który wymaga niezbędnego remontu. Rada obawia się, że pewne istotne potrzeby

nie zostaną zauważone.

p. Radny R. Koźmiński – podzielił się swoimi uwagami dotyczącymi założeń budżetowych:

- tegoroczne dochody budżetowe są niższe, stąd zachodzi potrzeba dokonania pewnych cięć.

   W latach poprzednich budżety jednostek organizacyjnych  były zbyt rozbudowane, stąd teraz 

   trzeba będzie wprowadzić pewne ograniczenia;

   obecny budżet nie ma charakteru wyłącznie konsumpcyjnego, zaplanowano już pewne środki na 

   inwestycje;

-  w bieżącym roku Start otrzyma niższy budżet. Radny próbował znaleźć w budżecie pozycje,

    z których można byłoby przekazać pewne środki dla klubu, jednak takie próby nie powiodły 

    się. Nowy Zarząd Klubu będzie musiał zaangażować się w pozyskiwanie dodatkowych 

    środków. W takich sytuacjach kluby liczą na poparcie finansowe ludzi biznesu, jednak w 

    naszym środowisku  będzie to bardzo trudne. Na dzień dzisiejszy brak jest nowych pomysłów

    na funkcjonowanie Startu. Może trzeba będzie powrócić do pobierania opłaty parkingowej, ale 

    najpierw trzeba byłoby znaleźć sponsora, który zakupiłby kasę fiskalną bo jest to teraz wymóg

    ustawowy aby można było pobierać tę opłatę. Klub otrzymuje dużą pomoc od Miasta ponieważ 

    korzysta ze stadionu, którego utrzymanie pokrywane jest w całości z budżetu samorządu; 

-  płacenie diet zawodnikom jest problemem całego kraju, trzeba mieć jednak świadomość, że

   w naszych  warunkach, jest to dla niektórych zawodników jedyne źródło utrzymania;

 -  szkolenia Radnych na pewno były potrzebne, niektórzy Radni  nastawili się tylko na krytykę

   i działalność kontrolną, a rola Radnego sprowadza się przecież do wielu innych zagadnień.
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Po  zakończeniu  dyskusji  na  temat  założeń  tegorocznego  budżetu  Miasta,  projekt  Uchwały

Nr XI/81/2004 poddano pod głosowanie. 

Za przyjęciem Uchwały głosowało 13 Radnych, 1 Radny był przeciwny przyjęciu uchwały.

   Ad. 5  Sprawozdanie z działalności  Miejskiej Komisji  Rozwiązywania Problemów    
                    Alkoholowych.
  
Materiały  dotyczące  pktu  5  Radni  otrzymali  w  ustawowym terminie  przed  obradami  Rady

(stanowią one załącznik do protokołu).         

p.  Tomasz  Dominiak  – Kierownik  MOPS  podzielił  się  uwagami  na  temat  funkcjonowania

świetlicy  środowiskowej,  która  została  włączona  do  struktury  Ośrodka.  Już  dziś  można

powiedzieć,  że decyzja o jej utworzeniu była bardzo celowa. Jest to na pewno forma pomocy

rodzinie. Obecnie do świetlicy uczęszcza około 25 dzieci, ale chętnych jest dużo więcej.

W przyszłości zostaną poczynione starania aby świetlica stała się odrębną jednostką organizacyjną

Miasta.

Kierownik  wskazał  na  dane  zawarte  w Raporcie  diagnostycznym, będzie  on  składany Radzie

w okresach 2-letnich.

Do złożonego przez Miejską Komisję Rozwiązywania problemów Alkoholowych nie wniesiono

żadnych uwag.

Sprawozdanie spotkało się z pełną akceptacją Radnych.

Ad. 6 Przyjęcie planów pracy Komisji Rady Miasta Radziejów na 2004 rok

Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady przedstawili plany pracy Komisji na rok bieżący.

Przewodniczący  Rady  zwrócił  uwagę  aby ze względów oszczędnościowych ograniczyć ilość

posiedzeń Komisji. Uwaga ta dotyczy przede wszystkim Komisji ds. budownictwa i gospodarki

komunalnej,  która  powinna  na  jednym  posiedzeniu  łączyć  zbliżone  tematy  np.  posiedzenia

zaplanowane dla omówienia inwestycji miejskich i realizacji  gazyfikacji Miasta powinny odbyć

się w jednym terminie.
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Rada przyjęła przedmiotowe plany pracy bez uwag. Roczne plany Komisji stanowią załącznik do

niniejszego protokołu.

Ad. 7 Podjęcie uchwał

- projekt Uchwały Nr XI/82/2004 Rady Miasta Radziejów w sprawie Miejskiego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2004 rok;

do projektu nie wniesiono uwag. Uchwałę przyjęto stosunkiem głosów: 13 Radnych głosowało

za przyjęciem uchwały, 1 Radny wstrzymał się od głosu;

- projekt  Uchwały Nr XI/83/2004 Rady Miasta  Radziejów w sprawie  zmiany wskaźników
procentowych  wydatków  przypadających  na  normatywną  powierzchnię  zajmowanego
lokalu lub faktycznych wydatków ponoszonych za lokal mieszkalny;

Sekretarz Miasta  poprosił o naniesienie poprawki do zapisu § 3 tj. że uchwała wchodzi w życie

z  dniem podjęcia,  a  nie  jak  podano w projekcie  „  z  dniem 1  lutego 2004 roku”.  Zmiana  ta

spowodowana jest tym, że w pierwotnym założeniu posiedzenie Rady miało się odbyć pod koniec

miesiąca stycznia br. stąd w  projekcie widniał termin – 1 lutego br.

p. Radna K. Staszyńska   -  zapytała kto sprawdza warunki materialne osób ubiegających się

o przyznanie dodatku mieszkaniowego,

p. Witold Janiak – Kierownik Referatu GKM wyjaśnił, że dodatek mieszkaniowy przyznawany

jest na podstawie złożonej deklaracji przez osobę ubiegającą się o to świadczenie.

Pracownicy mogą dokonać sprawdzenia stanu majątkowego danej osoby, jednak  działania takie

nie przynoszą pożądanych efektów,

Burmistrz  Miasta  –  uzupełnił,  że  w  zakresie  przyznawania  dodatków  obowiązuje  zasada

przyjmowania do wyliczeń dochodów formalnych. Jeżeli dana osoba spełnia warunki określone

w ustawie – musi być wydana pozytywna decyzja.

W propozycjach zmian zgłoszonych do obecnej ustawy znajduje się zapis, aby przed wydaniem

decyzji, pracownicy socjalni przeprowadzali wywiady środowiskowe.

Po złożonych wyjaśnieniach Uchwałę Rady Nr XI/83/2004 – przyjęto jednogłośnie.
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Bez uwag - jednogłośnie  przyjęto dwie dalsze uchwały w sprawach:
- Nr XI/84/2004 -  odpłatności za specjalistyczne usługi opiekuńcze
- Nr XI/85/2004 – zmiany uchwał Rady Miasta Radziejów.

Ad. 8 Składanie wniosków i interpelacji przez Radnych

Przewodniczący Rady  przedstawił Radnym wniosek Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia

opinii  w  przedmiocie  zaciągnięcia  pożyczki  w  wysokości  200  tys.  złotych.  Pożyczka

przeznaczona  byłaby  na  sfinansowanie  wykonania  termomodernizacji  w  budynku

administracyjnym. Zakres remontu obejmowałby wymianę okien.

Burmistrz Miasta  wyjaśnił,  że zadanie to będzie możliwe do wykonania tylko dzięki temu,

że  będzie  realizowane   przy  współudziale  Starostwa  Powiatowego.  Zgodnie  z  zawartym

porozumieniem  Miasto  zobowiązało  się  do  zabezpieczenia  środków  w  wysokości  40  %,

natomiast  Starostwo  Powiatowe  w  wysokości  50  %.  Okres  spłaty  zaciągniętej  pożyczki

planowany jest na okres 5 lat. Burmistrz podkreślił, że zaciągnięcie tego zobowiązania nie będzie

zagrażać realizacji budżetu.

Sekretarz Miasta,  który jest Radnym Rady Powiatu oświadczył, że Rada upoważniła Zarząd

Powiatu do zaciągnięcia kredytu w wysokości 200 tys. złotych.  Przewidywany koszt remontu

planowany jest w granicach 450 – 500 tys. złotych. 35 % udziału tego zobowiązania przypada

łącznie na Miasto i Gminę, ponieważ nie ma odrębnych decyzji komunalizacyjnych, a 5 % to

udziały organów Marszałka Województwa – pomieszczenia te nie są obecnie zajmowane.

W niedługim czasie  zostanie  ogłoszony  przetarg  nieograniczony na  realizację  tego  zadania.

Procedura  przetargowa  zostanie  zakończona  w  ustawowym  terminie  6  tygodni.  Wszystkie

wymagane czynności muszą być realizowane w ścisłych terminach ( bez opóźnień) ponieważ

należałoby zakupić materiały jeszcze przed wprowadzeniem 22 % podatku VAT na materiały

budowlane.  Na  dzisiejszej  sesji  Radni  powinni  wypowiedzieć  się  czy  wyrażają  zgodę  na

zaciągnięcie  wspomnianego  kredytu.  W  późniejszym  terminie  Rada  będzie  musiała  podjąć

stosowną uchwałę.

Przewodniczący  Rady poddał  wniosek  Burmistrza  Miasta  pod  głosowanie:  za  udzieleniem

pozytywnej opinii w zakresie zaciągnięcia kredytu opowiedziało się 13 Radnych, 1 Radny był

przeciwny tej decyzji.
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p. Radny W. Juszczyński –  poruszył sprawę użytkowania prywatnego samochodu do celów

służbowych  przez Burmistrza Miasta. W zawartej umowie wskazany jest samochód ciężarowy,

natomiast obowiązujące przepisy zezwalają na używanie wyłącznie samochodów osobowych.

Radny poprosił o sprawdzenie czy zaistniała sytuacja jest zgodna z prawem.

Burmistrz Miasta  odpowiedział Radnemu, że umowę na używanie prywatnego samochodu do

celów służbowych otrzymał od Przewodniczącego Rady. W tym przypadku nie ma znaczenia jaki

samochód  będzie  przez  niego  używany.  Podobną  umowę  posiada  Dyrektor  Gimnazjum.

Posiadają je także niektórzy pracownicy Urzędu ale na mniejszą ilość kilometrów.

Radny Juszczyński  zgłosił jeszcze dalsze interpelacje w sprawach:

- organizacji pracy radcy prawnego: zgodnie z zawartą umową radca prawny winien urzędować 

   8 razy w miesiącu w stałych dniach i godzinach oraz powinien udzielać porad prawnych  

  członkom Rady, pracownikom i mieszkańcom , warunki te nie są jednak zachowane, bardzo

   trudno spotkać się z radcą w Urzędzie;

  -  zdaniem Radnego należy w najbliższym czasie zorganizować spotkanie z mieszkańcami  

    Miasta, na którym zostałby przedstawiony plan działania Rady.

Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  rozmawiał  z  Burmistrzem  na  temat  spotkania

z mieszkańcami. Rozważano czy zaplanować  termin jeszcze w  tym miesiącu czy przełożyć je na

marzec. Zdaniem władz samorządowych w spotkaniu tym powinni uczestniczyć wszyscy Radni,

a także pracownicy funkcyjni Urzędu.

Radny powrócił jeszcze do sprawy umowy zezwalającej na używanie prywatnego samochodu do

celów służbowych i zapytał Burmistrza na jaki okres umowa ta została zawarta.

Burmistrz  odpowiedział, że umowa ta jest zawarta na czas nieokreślony.

Sekretarz Miasta – odpowiedział Radnemu Juszczyńskiemu, że radca prawny jest na pewno w

Urzędzie  8  razy w miesiącu.  Przeważnie  pracuje  we  wtorki  i  czwartki.  Jednak  z  uwagi  na

charakter pracy dni te ulegają zamianie,  np. w sytuacji uczestniczenia na rozprawie sądowej,

wówczas wyznaczany jest inny dzień pracy w Urzędzie.

Umowa – zlecenie,  która jest zawarta z radcą,  nie jest  typową umową o pracę.  Jeżeli  Radni

chcieliby uzyskać pomocy prawnej  winni  zgłosić  ten  fakt  bezpośrednio  do Sekretarza,  który

wskaże najbliższy termin  spotkania z radcą. Generalnie radca zapewnia obsługę prawną Rady    i
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pracowników  Urzędu,  natomiast  porady  dla  mieszkańców  Miasta  udzielane  są  bardzo

sporadycznie.

Przewodniczący Rady zwrócił  się  z  zapytaniem do Rady, czy upoważni  Członków Komisji

rewizyjnej  do  przeprowadzenia  kontroli  w  zakresie   używania  przez  Burmistrza  samochodu

prywatnego do celów służbowych.

p.  Radna  K.  Staszyńska –  zaproponowała  aby  sprawą  zajął  się  pracownik  Urzędu

odpowiedzialny za działalność kontrolną. W przypadku gdy Radny uzna, że informacje nie są

wyczerpujące, wówczas Komisja rewizyjna przeprowadzi ponowną kontrolę.

p.  Radny  W.  Juszczyński  oświadczył,  że  nie  otrzymał  odpowiedzi  na   złożoną  skargę

w sprawie nie udostępnienia dokumentów przez pracownika Urzędu.

Przewodniczący Rady wyjaśnił Radnemu, że przeprowadził rozmowę z Sekretarzem Miasta aby

zapoznał  pracowników  z  ustawą  o  dostępie  do  informacji.  Ponadto  Radny  sam  rozmawiał

z Sekretarzem na ten temat.

W.  Gorzycki  –  Sekretarz  Miasta  wyjaśnił  Radnemu,  że  wszystkie  informacje  dotyczące

działalności samorządu znajdują się w Biuletynie Informacji Publicznych, który jest dostępny na

stronie internetowej. Ponadto zagadnienie udostępniania informacji zostanie szczegółowo ujęte

w  nowym  Regulaminie  organizacyjnym  Urzędu.  W  przyszłości  w  sprawach  udostępniania

dokumentów przez pracowników, należy zwracać się bezpośrednio do Sekretarza.

Jest to podyktowane tym, że nie wszystkie dokumenty podlegają udostępnieniu., dotyczy to akt

osobowych oraz innych stanowiących tajemnicę państwową i służbową.

Radny  zwrócił  się  o  udostępnienie  angażu  Sekretarza,  który  został  mu  udostępniony,

jednak jeżeli dokument ten zostanie przez Radnego użyty do innych celów będzie to na pewno

podstawa do wszczęcia postępowania na drodze sądowej. Pracownicy Urzędu mają obawy czy

powinni udostępniać wszystkie dokument, których zażąda Radny, stąd została przyjęta zasada,

że dokumenty będą udostępniane przez Sekretarza w jego gabinecie. 

Sekretarz  wyjaśnił,  że  użyty w ustawie  termin  „niezwłocznie”  praktycznie nic  dokładnie  nie

określa.  Istnieje  jeszcze  inna  forma  pozyskiwania  informacji  –  można  skorzystać  ze  strony

internetowej Urzędu i zadać konkretne pytanie w danej sprawie.
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Ad. 9  Wolne wnioski i zakończenie obrad

p. Mieczysław Czaplewski – Pełnomocnik Burmistrza ds. kultury, sportu i rekreacji przedstawił

Radzie swoje dane osobowe oraz zakres dotychczasowej działalności zawodowej prowadzonej na

terenie poprzedniego i obecnego miejsca zamieszkania.

W okresie pracy zawodowej czynnie włączał się w organizowanie różnych form wypoczynku. 

Był organizatorem: wczasów pracowniczych, kolonii dla dzieci, prowadził sekcję klubu seniora.

Organizował i uczestniczył w rajdach rowerowych, spływach kajakarskich i zlotach żeglarskich,

zwodach piłki siatkowej. Współtworzył kabaret zakładowy. Był założycielem:

  -    Forum Zjednoczonej Prawicy (pełnił funkcję prezesa)

- międzyszkolnego 40-osobowego teatru „Zielona Gęś”

- chóru LARGO działającego obecnie przy Klasztorze OO Franciszkanów

- opiekował się zespołem wokalno-instrumentalnym „Wędrowiec” przy SP nr 1.

Większość działań podejmowana była społecznie bez udziału środków z zewnątrz.

p. Czaplewski wyraził swoje zadowolenie z faktu powołania go na to stanowisko. Zapewnił, że

dołoży wszelkich starań aby ożywić kulturę w Mieście, chociaż środki na ten cel są skromne.

Ogólnie można powiedzieć, że kultura jest nie dofinansowana, ale w przeszłości  -pieniądze nie

były zawsze wydatkowane zgodnie z przeznaczeniem. 

Zaplanowane w budżecie środki mogą nie  wystarczyć na podstawową działalność z uwagi na

konieczność wypłacenia odpraw zwolnionym pracownikom. W działalności kulturalnej nie liczy

się tylko cel materialny, ale także rozwój intelektualny, szczególnie dzieci i młodzieży.

Na działalność kulturalną trzeba patrzeć szerzej. Istotne są imprezy masowe – o szerokim zakresie

działania, w których uczestniczyłoby wielu odbiorców.

Decyzja  o  wydawaniu  biuletynu  informacyjnego  została  podyktowana  zgłaszanym  przez

społeczeństwo. Mieszkańcy chcieliby wiedzieć co dzieje się w Urzędzie i innych jednostkach.

Uzyskiwanie danych tylko z plotek jest jedną z najgorszych metod. W biuletynie oprócz bieżących

informacji  na  temat  pracy  samorządu,  zamieszczane  będą  np.  prezentacje  ciekawych  ludzi,

twórczość literacka dzieci i młodzieży. Powołano już zespół redakcyjny. Przyjęto wstępny tytuł

gazety „Z Radziejowa”, ale być może, że zostanie rozpisany konkurs na tytuł biuletynu.

Zamieszczane  informacje  będą  rzetelne  i  dostępne  dla  wszystkich.  Pierwszy  numer  będzie

bezpłatny i  otrzyma go każda  rodzina.   Biuletyn będzie  wydawany przez  bibliotekę z  dwóch
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zasadniczych  względów,  a  mianowicie:  biblioteka  jako  jednostka  kultury  nie  jest  płatnikiem

podatku VAT, a ponadto w statucie placówki jest zapis o możliwości prowadzenia działalności

wydawniczej. Ze względów oszczędnościowych biuletyn będzie wydawany co kwartał.

Na rozpoczęcie publikacji zaplanowano w budżecie środki w wysokości 5 tys. złotych.

Na  zakończenie  swego  wystąpienia  Pełnomocnik  przedstawił  Radnym dwa  warianty  planów

wydatków  realizowanych  przez  Klub  Start  w  bieżącym  roku.  W  ramach  tych  wydatków

przewidziane są diety zawodników, opłaty dla sędziów i masażysty oraz koszt 5 wyjazdów na

mecze. Nie będą to działania łatwe, ale trzeba je podjąć.

p.  Radny  W.  Juszczyński  –  życzył Pełnomocnikowi  powodzenia  w  pełnieniu  powierzonych

obowiązków. Radny nie ukrywał, że zazdrości Pełnomocnikowi optymizmu.

Radny poruszył jeszcze sprawy:

- wskazania  terminu  wykorzystania  zaległego  urlopu  wypoczynkowego  przez  Burmistrza

Miasta

- nierzetelnych informacji  podanych  przez  Burmistrza  we  wniosku  o  umorzenie  zaległości

podatkowych  Powiatowemu  Urzędowi  Pracy  –  wskazany  w  informacji  remont

przeprowadzony był w 1996 roku a nie w 2000.

Burmistrz odpowiedział, że zaległy urlop wykorzysta zgodnie z przepisami do 31 marca br.

Mieszkaniec Miasta skierował pytanie do Przewodniczącego Rady dlaczego zawiadomienia 

o terminie sesji zostały ostatnio podane do publicznej wiadomości na 21 godzin przed odbyciem

posiedzenia. Czy jest to działanie celowe, aby dowiedziało się o tym jak najmniej mieszkańców ?

Każdy ma zaplanowany harmonogram swoich zajęć zawodowych i prywatnych, stąd ogłoszenia

powinny być wywieszane wcześniej.

Ponadto  pracownik  Urzędu,  który  rozwieszał  zawiadomienia  w  lekceważący  sposób  udzielił

odpowiedzi  synowi  zainteresowanego,  który zapytał  go  czego  dotyczy  ogłoszenie  –  uzyskał

odpowiedź, że „jest to coś dla twojego taty”.

Mieszkaniec Miasta wyraził swoją opinię na temat zatrudnienia Pełnomocnika ds. kultury i sportu:

p.  Czaplewski  jest  rencistą  i  prowadzi  działalność  gospodarczą  na  własny rachunek,  a  więc

posiada  źródła  utrzymania.  W  kampanii  przedwyborczej  Burmistrz  zapewniał  mieszkańców,

że w pierwszej kolejności będą zatrudniani ludzie młodzi, bezrobotni. Jak się więc ma ta decyzja

do składanych obietnic.
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p.  Witold  Janiak   -  Kierownik  Referatu  GKM  wyjaśnił  zainteresowanemu,  że  w  dniu

wczorajszym uzupełniano tylko na  słupach ogłoszeniowych informacje  o  terminie  sesji,  które

zostały wcześniej zniszczone.

Mieszkaniec  Miasta  zaprzeczył  odpowiedzi  Kierownika,  ponieważ  wcześniej  sprawdził,

czy w innych miejscach Miasta są wywieszone ogłoszenia – jednak nigdzie ich nie zauważył.

Kierownik Referatu obiecał wyjaśnić przedstawioną sytuację.

p.  M.  Czaplewski  –  ustosunkował  się  do  wypowiedzi  zainteresowanego  wyjaśniając,

że  prowadzoną  działalność  gospodarczą  zawiesił  z  dniem  1  stycznia  2004  roku.  Natomiast

świadczenia rentowe ma przyznane do czerwca br.

Pełnomocnik  wyraził  swoje  zdziwienie  dlaczego  zainteresowany  nie  kwestionuje  podobnych

działań, które mają miejsce w innych zakładach, a wskazuje tylko na Urząd Miasta.

Burmistrz   wyjaśnił, że zatrudnienie osoby, która posiada świadczenia emerytalne lub rentowe

daje Urzędowi duże oszczędności  płacowe,  a  ponadto ulega znacznemu obniżeniu składka na

PFRON.  Jednak  o  zatrudnieniu  p.  Czaplewskiego  nie  przesądziły  wyłącznie  względy

ekonomiczne. Ważniejsza jest jego działalność społeczna w naszym środowisku. Wszyscy wiedzą,

że jest kierownikiem chóru Largo, który uczestniczy w wielu okolicznościowych uroczystościach.

Krytyka w tym względzie jest naprawdę nieuzasadniona. Korzystniej byłoby  wskazać receptę na

działanie niż ciągle poddawać krytyce podejmowane decyzje.

Mieszkaniec  Miasta   zaprotestował,  aby  nie  przypisywać  mu  tego  czego  nie  powiedział.

W swojej wypowiedzi przekazał opinie mieszkańców, o których się mówi na co dzień.

Burmistrz   uzupełnił,  że  zatrudnienie  Pełnomocnika  miało  na  celu  podjęcie  czynności

koordynacyjnych między placówkami, a nie sprawowanie nadzoru. Na terenie Miasta działają nie

tylko  placówki  miejskie,  ale  także  o  charakterze  powiatowym  jak  np.  Szkoła  Muzyczna.

Wspólnie podejmowane działania mogą przynieść większe efekty niż odosobniona działalność –

przykładem niech będzie zorganizowanie uroczystości z okazji  rocznicy bitwy pod Płowcami.

Wspólnymi siłami udało się zorganizować wspaniałą imprezę widowiskową, ale działanie może

być również skierowane w celu zniszczenia każdej inicjatywy.
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Przedstawiciel „Samoobrony” – poruszył w swojej wypowiedzi sprawy dotyczące:

- gazyfikacji Miasta;

-  występującego zagrożenia patologicznego wśród dzieci i młodzieży: coraz bardziej nasila się

problem alkoholizmu, narkomanii i chuligaństwa. Działania policji w tym zakresie są mało

skuteczne i zbyt pobłażliwe. Na osiedlu przy ul. Objezdnej pijana młodzież i pod wpływem

zażycia narkotyków zaczepia  mieszkańców, zachowuje się  agresywnie i  stanowi poważne

zagrożenie dla otoczenia;

- stworzenia  możliwości  do  uprawiania  sportu  przez  młodych  ludzi:  propozycje  zajęć

przedstawione przez p. Czaplewskiego są bardzo ciekawe i godne do naśladowania. Ocena

efektów tej pracy będzie możliwa dopiero po 6 miesiącach działalności – tak jak to wcześniej

wyjaśnił Burmistrz;

- wstąpienia  Polski  do  UE:  przynależność  ta  nie  gwarantuje  wcale  polepszenia  sytuacji

materialnej  i  bytowej.  Na  przykładzie  naszego  Miasta  widać,  że  bieda  szerzy  się  coraz

bardziej, ogólnie ludziom żyje się coraz gorzej, wzrasta bezrobocie;

- przydzielania  dodatków  mieszkaniowych:  w  celu  uniknięcia  nadużyć,  pracownicy  opieki

powinni przeprowadzać wywiady środowiskowe u osób ubiegających się o te pomoc.   Można

przecież wskazać przykłady, że dodatki te otrzymują także osoby, których sytuacja finansowa

nie jest wcale taka zła. W mieście jest wiele rodzin, które potrzebują pomocy. Nie wolno o

nich zapominać.  Radni  powinni być wyczuleni na krzywdę innych. Władze samorządowe

powinny zadbać o tworzenie nowych miejsc pracy, chociażby na krótki okres zatrudnienia.

Na niektóre sprawy poruszone w wypowiedzi przedstawiciela „Samoobrony” odpowiedzi udzielił

Burmistrz Miasta: zgodnie z przyjętym planem gazyfikacji, w pierwszym etapie budowy do sieci

zostanie  podłączona  kotłownia  osiedlowa  przy  ul.  Objezdnej  –  plany  zakładają,  że  może  to

nastąpić w sezonie grzewczym 2004/2005. Po tej zmianie koszty eksploatacji mogą się zmniejszyć

nawet do 25 %, będzie to miało wpływ również na wysokość czynszów lokatorów.

Inwestorem, tego zadania jest firma gazownicza. W przyszłości inwestycja ta przyniesie Miastu

dochody w postaci 2 % podatku od nieruchomości (od budowli).

p. Stanisław Kania – Prezes RTBS potwierdził opinię przedstawiciela „Samoobrony” o sytuacji

panującej na osiedlu przy ul. Objezdnej. Coraz częściej na klatkach schodowych można zauważyć

powyrywane  kontakty,  potłuczone  lampy,  zabrudzone  ściany  i  schody.  Nawet  w  przypadku
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zgłoszonej interwencji nie można liczyć na skuteczną pomoc ze strony policji. Na co dzień nie ma

żadnej współpracy z organami porządkowymi. Pijana młodzież przebywa na klatkach schodowych

i  w piwnicach bloków. Coraz częściej  słyszy się  o  przypadkach zażywania narkotyków przez

młodzież.

Przewodniczący  Rady zaproponował  aby  Członkowie  Komisji  komunalnej  spotkali  się

z komendantem policji i przedstawili mu problemy, o których była mowa na dzisiejszej sesji.

p.  Radny  R.  Koźmiński   zgłosił  propozycję  aby  zaprosić  Komendanta  na  następną  sesję,

Radni będą mogli osobiście poprosić o wyjaśnienia w istotnych dla Miasta sprawach.

Do  porządku  obrad  należałoby  wprowadzić  dodatkowy  punkt  poświęcony  bezpieczeństwu

i porządkowi w Mieście.

Obrady XI sesji Rady Miasta  Radziejów  zakończono o godzinie 1435.

Protokolant       Sekretarz  Sesji

   

     Renata Wrzesińska              Jan Trzeciak 
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